

Members' Motion submitted to City Council

Meeting date: 4 March 2025

Moved by: Councillor S. Plante

Motion Title: Motion – Councillor S. Plante – Alleged victim's participation in third party harassment complaints

ACS File No.: ACS2025-OCC-CCS-0023

Ward: Citywide

Motion d'un membre soumise au Conseil municipal

Date de la réunion : le 4 mars 2025

Motion de : conseillère S. Plante

Titre de la motion : Motion – Conseillère S. Plante – Participation de la victime présumée aux plaintes pour harcèlement provenant d'une tierce partie

Dossier n° (ACS) : ACS2025-OCC-CCS-0023

Quartier : À l'échelle de la ville

Motion

WHEREAS the Integrity Commissioner's recommended amendments to the Formal Complaint Procedure (Appendix "A" to the Code of Conduct for Members of Council, By-law 2018-400) include the addition of Section 4(3) establishing a specific intake process for harassment complaints filed by a third party; and

WHEREAS the recommended process would permit the Integrity Commissioner to use her discretion to speak with the alleged victim of the harassment as part of the complaint intake process and before making a determination as to whether an investigation is warranted; and

WHEREAS it is important the Complaint Protocol be explicit that, should the Integrity Commissioner speak with an alleged victim, that individual's participation in any investigation by the Integrity Commissioner is not mandatory;

THEREFORE BE IT RESOLVED that the wording of the proposed new Section 4(3) of the Formal Complaint Procedure be amended as indicated:

“If the complaint concerns alleged harassment and the individual who filed the complaint is not the individual alleged to have experienced the harassment, the Integrity Commissioner may exercise their discretion to speak with the individual alleged to have experienced the harassment to inform them of the allegations and to verify the particulars of the allegations. In such a scenario, the individual alleged to have experienced the harassment is not required to participate in the Integrity Commissioner’s investigation.”

Motion

ATTENDU QUE les modifications proposées par la commissaire à l’intégrité à la Procédure régissant les plaintes officielles (annexe A du *Code de conduite des membres du Conseil*, Règlement 2018-400) comprennent l’ajout du paragraphe 4(3) établissant un processus de réception précis pour les plaintes de harcèlement provenant d’une tierce partie; et

ATTENDU QUE ce processus permettrait à la commissaire d’user de son pouvoir discrétionnaire pour discuter avec la victime présumée du harcèlement au moment de la réception de la plainte et avant de déterminer si une enquête s’impose; et

ATTENDU QU’il est important que le protocole de plaintes mentionne explicitement qu’une discussion avec une victime présumée n’oblige pas cette dernière à participer à l’enquête de la commissaire;

PAR CONSÉQUENT, IL EST RÉSOLU QUE le libellé du nouveau paragraphe 4(3) de la Procédure régissant les plaintes officielles se lise comme suit :

« Si la plainte concerne des allégations de harcèlement et que la personne qui la dépose n’est pas la victime présumée, la commissaire à l’intégrité peut, à sa discrétion, s’adresser à la victime présumée pour l’informer de la plainte et confirmer les faits allégués. Dans une telle situation, la victime présumée n’est pas tenue de participer à l’enquête de la commissaire. »

Integrity Commissioner and Staff

The Integrity Commissioner and staff will be available at the meeting to respond to

questions if required.

Financial Implications

There are no financial implications associated with this motion.

Legal Implications

Legal Services is aware of the Motion and will be at Committee to respond to any questions.

Disposition:

Staff will implement the recommendations in this motion, as appropriate.